

Report on Library.

Mr. Speaker communicated to the House a Report received from the Clerk, of the present state of the Library of the House, pursuant to a Standing Order of the tenth of March one thousand eight hundred and two.

Appendix (B.)

For the said Report, see Appendix (B.) at the end of this Volume.

Report on Clerk's Assistants.

Mr. Speaker also communicated to the House the Report of the Clerk relating to his Assistants and Extra Writers employed in his Office.

Appendix (C.)

For the said Report, see Appendix (C.) at the end of this Volume.

Tenders for Printing referred.

*Resolved*, That the Tenders for the Printing of the proceedings of the House, and the Clerk's Report relating to the Extra-Writers, be referred to a Committee of five Members, to examine the contents thereof, and to report thereon with all convenient speed, with power to send for persons, papers and records.

*Ordered*, That Mr. *Lagueux*, Mr. *Louis Bourdages*, Mr. *Cuvillier*, Mr. *Duval* and Mr. *Fisher* do compose the said Committee.

Instruction.

*Ordered*, That it be an Instruction to the said Committee, to consider and report how far it is expedient to print in the Journals and Appendix of this House, all the Petitions presented to this House, and if any and what alteration ought to be made in the Printing of the Journals of this House.

Report of the Three Rivers Agricultural Society.

Mr. Solicitor General presented to the House, the Report of the Agricultural Society for the District of *Three Rivers*.

Appendix (D. No. 1.)

For the said Report, see Appendix (D. No. 1.) at the end of this Volume.

Road Commissioners Report presented.

Mr. Solicitor General also presented to the House the Report of the Commissioners for improving the Highway from *Three Rivers* to *Pointe du Lac*.

Appendix (E.)

For the said Report, see Appendix (E.) at the end of this Volume.

Two Mountains Writ.

Mr. *Scott*, Member for the County of the *Two Mountains*, rose in his place, and acquainted Mr. Speaker and the House, that the said County was not represented, as *Jacques Labrie*, Esquire, one of Members for the said County of the *Two Mountains*, is deceased.

*Ordered*, That Mr. Speaker do issue his Warrant to the Clerk of the Crown in Chancery, to make out a new Writ for the Election of a Knight to serve in the present Provincial Parliament for the County of the *Two Mountains*, in the room of *Jacques Labrie*, Esquire, deceased.

An Address reported;

Mr. *Lagueux*, from the Special Committee appointed to prepare and report the draught of an Address in answer to the Speech of His Excellency the Governor in Chief, to both Houses, at the opening of the present Session of the Provincial Parliament, presented to the House the Report of the said Committee, which was again read at the Clerk's Table, as followeth:—

Your Committee, in obedience to the Order of Reference, have prepared the draught of an Address in answer to His Excellency's Speech, which they submit to your Honorable House:

TO HIS EXCELLENCY THE RIGHT HONORABLE

MATTHEW LORD AYLMEY,

Knight Commander of the Most Honorable Military Order of the Bath, Captain General and Governor

M. l'Orateur a communiqué à la Chambre un Rapport qu'il a reçu du Greffier touchant l'état actuel de la Bibliothèque de la Chambre, conformément à un ordre permanent du dixième jour de Mars mil-huit-cent-deux.

Rapport sur la Bibliothèque.

Pour le dit Rapport, voyez Appendice (B.) à la fin de ce Volume.

Appendice (B.)

M. l'Orateur a aussi communiqué à la Chambre le Rapport du Greffier concernant ses Assistants, et les Ecrivains extraordinaires employés dans son Bureau.

Rapport sur les Assistants du Greffier.

Pour le dit Rapport voyez Appendice (C.) à la fin de ce Volume.

Appendice (C.)

*Résolu*, Que les propositions pour les impressions des Procédures de la Chambre et le Rapport du Greffier concernant les Ecrivains extraordinaires, soient référés à un Comité de cinq membres, pour en examiner le contenu et faire rapport sur iceux, avec toute la diligence convenable, avec pouvoir d'envoyer quérir personnes, papiers et records.

Propositions pour impressions, référées.

*Ordonné*, Que M. *Lagueux*, M. *Louis Bourdages*, M. *Cuvillier*, M. *Duval* et M. *Fisher* composent le dit Comité.

*Ordonné*, Qu'il soit donné une instruction au dit Comité, de considérer et de faire rapport jusqu'à quel point il est expédient d'imprimer dans les Journaux et l'Appendice de cette Chambre, toutes les Pétitions présentées à icelle, et s'il est nécessaire de faire quelque et quelle altération dans l'impression des Journaux de cette Chambre.

Instruction.

M. le Solliciteur-Général a présenté à la Chambre le Rapport de la Société d'Agriculture pour le District des *Trois-Rivières*.

Rapport de la Société d'Agriculture des Trois Rivières.

Pour le dit Rapport, voyez Appendice (D. No. 1.) à la fin de ce Volume.

Appendice (D. No. 1.)

M. le Solliciteur-Général a aussi présenté à la Chambre le Rapport des Commissaires pour améliorer le Chemin depuis les *Trois-Rivières* à la *Pointe du Lac*.

Rapport de Commissaires des Chemins, présentés.

Pour le dit Rapport, voyez Appendice (E.) à la fin de ce Volume.

Appendice (E.)

M. *Scott*, Membrepour le Comté du Lac des *Deux Montagnes*, s'est levé à sa place, et a informé M. l'Orateur et la Chambre, que le dit Comté n'était point représenté, *Jacques Labrie*, Ecuyer, un des Membres rapportés pour le Comté du Lac des *Deux Montagnes*, étant décédé.

*Ordonné*, Que M. l'Orateur expédie son *Warrant* au Greffier de la Couronne en Chancellerie, pour faire sortir un nouveau *Writ* pour l'Election d'un Chevalier, pour servir dans le présent Parlement Provincial, pour le Comté du Lac des *Deux Montagnes*, à la place de *Jacques Labrie*, Ecuyer, décédé.

M. *Lagueux*, du Comité Spécial nommé pour préparer et faire rapport d'un projet d'Adresse, en réponse à la Harangue de Son Excellence le Gouverneur-en-Chief, aux deux Chambres, à l'ouverture de la présente Session du Parlement Provincial, a présenté à la Chambre le Rapport du dit Comité, lequel a été lu de nouveau à la Table du Greffier, comme suit:—

Rapport d'une Adresse.

Votre Comité, conformément à l'Ordre de Référence a préparé un projet d'Adresse en Réponse à la Harangue de Son Excellence, et qu'il soumet à votre Honorable Chambre.

A SON EXCELLENCE LE TRÈS-HONORABLE

MATTHEW LORD AYLMEY,

Chevalier Commandeur du Très-Honorable Ordre Militaire du Bain, Capitaine, Général et Gouverneur.

E

en